
Bilag 2: Håndtering af høringssvar 
 
 

Plads til Naturen – Strategi for Biologisk Mangfoldighed 
 
Organisation Høringssvar  Forvaltningens kommentarer 

til høringssvar 
Amager Øst Lokaludvalg Generelt set er lokaludvalget 

meget positiv over for 
strategien og finder, at den er 
et godt udgangspunkt til at 
fokusere mere på at gøre en 
indsats for at fremme naturen i 
byen.  
 
Amager Øst Lokaludvalg 
kommer med konkrete forslag 
omkring spredningskorridorer 
og grønne forbindelser. 

Forslag til spredningskorridor 
og grønne forbindelser er 
indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 

Dansk Botanisk Forening Dansk Botanisk Forening 
(DBF) finder, at der overordnet 
set er tale om et meget fint og 
grundigt arbejde, som i vid 
udstrækning er baseret på 
indhentet solid biologisk 
dokumentation vedrørende 
blandt andet floraen i de 
forskellige grønne områder i 
kommunen. Planen indeholder 
desuden en række overordnede 
strategiske overvejelser, som 
DBF er enige i og betragter 
som et pænt fremskridt 
omkring Københavns 
Kommunes holdning til natur i 
byen. 
 
DBF kommer med konkrete 
forslag omkring et bredere 
perspektiv for strategien, der 
involverer alle naturarealer i 
Kommunen, ansvarsarter, 
opretholdelse af naturlige 
artsforekomster og artsvalg. 
 
DBF kan også tilslutte sig, at 
der gennemføres overvågning 

Forslag til artsvalg er 
indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
Forvaltningen ser frem til et 
fremtidigt samarbejde med 
henblik på overvågning og 
konkret vidensindsamling. 



af prioriterede arter, og 
bidrager også gerne til 
konkrete drøftelser 
desangående. 

Danmarks 
Naturfredningsforening i 
København 

Danmarks 
Naturfredningsforening i 
København finder det rigtig 
positivt, at der udarbejdes en 
plan for biologisk 
mangfoldighed i Københavns 
Kommune.  
 
Danmarks 
Naturfredningsforening i 
København kommer med 
konkrete forslag omkring 
fredskove, Natura2000 område, 
et bredere perspektiv for 
strategien, der involverer alle 
naturarealer i Kommunen, 
kategorien ”bynatur”, 
udviklingsplanerne, 
hjemmehørende arter, 
spredningskorridor, grønne 
tage og facader, invasive arter 
og faktuelle beskrivelser af 
parkerne. 

Forslag omhandlende 
udviklingsplanerne, 
spredningskorridor, grønne 
tage og facader, invasive arter 
og faktuelle beskrivelser af 
områder er indskrevet i 
strategien. 
 
 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 

Grøn Agenda Sydhavn Grøn Agenda Sydhavn er 
uforstående overfor strategiens 
hovedpointe, nemlig at Teknik- 
og Miljøforvaltningens egne 
arealer skal prioriteres, både 
hvad angår beskrivelse af 
naturværdierne, 
handlingsplaner og projekter.  
 
Grøn Agenda Sydhavn 
kommer med konkrete forslag 
omkring grønne 
spredningskorridorer, 
spredningsbarrierer, 
observerede arter og naturligt 
å-forløb.   

Forslag til spredningskorridor, 
spredningsbarrierer og arter er 
indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 

Indre By Lokaludvalg Lokaludvalget kommer med 
konkrete forslag omkring 
facadebeplantning, 
partnerskaber, opsætning af 
fuglekasser, artsvalg i 

Forslag til facadebeplantning 
er indskrevet i strategien 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 



beplantning og udsætning af 
dyr. 

det videre arbejde med 
strategien. 

Miljøpunkt Indre By, 
Christianshavn 

Miljøpunkt Indre By, 
Christianshavns hilser høring 
af ”Plads til Naturen - Strategi 
for biologisk Mangfoldighed” 
varmt velkommen. 
 
Miljøpunkt Indre By, 
Christianshavn kommer med 
konkrete forslag omkring 
målsætninger, 
borgerinddragelse i registrering 
af arter og 
oplysningskampagner om 
byens borgeres 
fødevareforbrug set i forhold til 
den biologiske mangfoldighed 
i de områder uden for byen 
hvor fødevarerne produceres. 

De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
Høringssvaret giver ikke 
anledning til ændringer i 
strategien. 
 

Christianshavns Lokaludvalg 
 
 
 
 
 
 
 

Christianshavns Lokaludvalg 
har valgt at tilslutte sig 
høringssvaret fra Miljøpunkt 
Indre By, Christianshavn. 

De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
Høringssvaret giver ikke 
anledning til ændringer i 
strategien. 

Miljøpunkt Nørrebro Miljøpunkt Nørrebro vurderer 
at ”Plads til Naturen - Strategi 
for biologisk Mangfoldighed” 
er en god plan. 
 

Miljøpunkt Nørrebro kommer 
med konkrete forslag omkring 
grønne spredningskorridorer og 
en ”Bevarings- og 
udviklingsfond for træer i 
Københavns Kommune”. 
Fonden skal være forankret hos 
Det Grønne Råd, 
Miljøpunkterne og 
forvaltningen. 

Forslag til spredningskorridor 
er indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
 

Nørrebro Lokaludvalg Lokaludvalget udtaler, at det er 
et imponerende, arbejde der er 
lavet med ”Plads til Naturen - 
Strategi for biologisk 
Mangfoldighed”. 

Forslag til grøn trædesten og 
forslag til spredningskorridor 
er indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 



 
Lokaludvalget kommer med 
konkrete forslag omkring 
storbyhaver, 
spredningskorridorer og en 
”Bevarings- og udviklingsfond 
for træer i Københavns 
Kommune”. 
Nørrebro Lokaludvalg stiller 
gerne op til en dialog med 
forvaltningen om hvordan de 
enkelte arealer i bydelen kan 
aktiveres. 

initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
Forvaltningen ser frem til et 
fremtidigt samarbejde med 
Nørrebro lokaludvalg og 
konkrete initiativer i bydelen.  

Vanløse Lokaludvalg Vanløse Lokaludvalg skriver at 
de med interesse har læst 
udkastet til ”Plads til Naturen - 
Strategi for biologisk 
Mangfoldighed”. 
 
Lokaludvalget kommer med 
konkrete forslag omkring pleje 
af græsarealer, vandhuller til 
padder og genslyngning af 
Harrestrup Å. Desuden påpeger 
lokaludvalget vigtigheden af 
arbejdet med udviklingsplaner 
for at forankre tiltag for 
biologisk mangfoldighed 
lokalt.  

De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 
 
Høringssvaret giver ikke 
anledning til ændringer i 
strategien. 
 

Vesterbro Lokaludvalg Vesterbro Lokaludvalg er 
glade for, at der nu kommer en 
strategi for biologisk 
mangfoldighed i København. 

Lokaludvalget kommer med 
konkrete forslag omkring 
lokale partnerskaber, 
spredningskorridorer, 
storbyhaver, fuglearter, en 
urban nationalpark og at 
indarbejde alle kommunens 
arealer i Strategien, og ikke 
kun de der vedrører Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

Forslag til konkrete initiativer 
vedrørende fuglearter, grøn 
trædesten og forslag til 
spredningskorridor er 
indskrevet i strategien. 
 
De foreslåede konkrete 
initiativer vil blive vurderet i 
det videre arbejde med 
strategien. 

 
 


